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Zgrada SkupStine, plenarna sala

Zapisnik, oktobar 2002-1 0-07

Sednicom je predsedavao NedZat Daci, predsednik Skup5tine

Od strane Predsedavaju6eg predloZen je sledeii:

DNEVNI RED

Usvajanje dnevnog reda,
Prvo razmatranje Nacrta zakona o spoljnotrgovinskim aktivnostima (2002/6 ),
Osnivanje Komisije za medije,
Postavlj anje pitanja.

Na podetku sednice predsedavaju6i je poZeleo dobrodoSlicu starom Kosovskom prijatelju, g. DZosefu
Dijogardiju i njegovoj supruzi.

Predsedavajuiije upitao poslanike da li se slaiu sa predloZenim dnevnim redom

Hajredin Ku6i je rekao da se na dnevnom redu treba uvrstiti i pitanje Strajka nastavnika.

Sabri Hamiti je rekao da je SPGS, g. Stajner, objavio jedan program za relavanje problema
Mitrovice, koji sadrZi sedam tadaka, ali se ne ma da li se prethodno konsultovao sa
predsedavaju6ima institucija Kosova. G. Hamiti je bio miSljenja da treba pozvari SpGS-a na
plenamoj sednici SkupStine, i da daje dopunska obja5njenja kako on zami5lja realizaciju ovog
progmma.
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Predsedavajuii je bio miSljenja.da se danas ne raspravlja po ovom pitanju, ali, na jednoj od slede6ih
sednicq da se poziva SPGS, g. Stajner i da se postavlja ovo pitanje.

Arsim Bajrami je rekao da podrzava inicijative prethodnih govomika i da g. Stajner treba da
prisustvuje narednoj plenamoj sednici i da pred poslanicima da objaSnjenja.
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Rada Trajkovii je rekla da se slaZe da se owara rasprava u vezi sa pitanjem Mitrovice, ali
istowemeno, ona je rekla da treba postaviti i pitanje i ostalih gradova, a posebno ono o glavnom
gradu, i zapitala se, zaSto sada u ovim gradovima nema Srb4 ili je to simbolidan broj u odnosu na pre

tri godine.

Nekibe Kelmendi postavila je problem katastarske dokumentacije kao i sudskih predmeta sa

Kosova, koji senalazeu S rbiji. Onaje rekla da gradjani Kosova, radi o stvarivanja svojih prava,
nere&o putuju za Kru5evac, a tamo su primoreni da plate veliki iznos novca ( do 3.000,00 Ewa ), da

bi dobili odredjeni dokumenat. Ona je traZila da g. Stajner bude angaZovan da se ta dokumentacija
wati na Kosow.

Oliver Ivanovi6 se nadovezao sa diskusijom g.-dje Kelmendi i rekao jeda, kada ona kaZeda u
Kru5evcu gradjani Kosova placaju mito do tri hiljade Evrq za dobijanje nekog dokumenta, onda,
teba da govori njihovim konkretnim imenima.

Hydajet Hyseni imao je proceduralne primedbe u vezi sa diskusijama g.dje Kelmendi i g. Ivanovi6a.
Naglasio je da se moramo pridrfuvati Poslovniku o radu Skupltine, gdeje predvidjeno da dnevni red
Skup5tine priprema Predsedni5wo Skupitine, ali, moZe se raspravljati i na plenarnoj sednici i o
hitnim pitanjima.

Predsedavajuii je rekao da za narednu plenamu sednicu treba pozvati SPGS-4 g. Stajnera, gde 6e

govoriti o danas postavljenom pitanju.

Mevlyde Saradi postavilaje pitanje imuniteta poslanika. Ona je rekla daje pre nekoliko dana , tokom
izbome kampanje, zaustavljena od strane UNMIK-ove policije i za ditav sat bila privodjena.

Predsedavaju6i je rekao da je Predsedni5tvo Skup5tine u nekoliko navrata raspravljalo o ovom
pitanju. Poslanici SkupStine i dlanovi Predsednistva nemaju dostojanstveni tretman. Mi, kao
Skupitina, rekao je predsedavajuii, protestiramo prema onome Sto se Vama desilo ( referisao se na
redi g.-dje Saradi ). Skup5tinska institucija, nastavio je predsedavajudi, ili 6e biti postovana kao
svaki drugi parlament u svetu, ili 6emo mi preduzeti na5e mere.

Hajredin Kuii je, u ime Parlamentame grupe PDK-a, izrazio dudjenje zaSto plenamoj sednici ne
prisustvuju Premijer i Ministar trgovine i industrije, koji bi na ovoj sednici trebali da daju
obrazloZenje o predlogu Vlade u vezi Nacrta zakona o spoljnohgovinskim aktivnostima. On je bio
mi5ljenja da treba skinuti sa dnevnog reda razmatranje ovog Nacrta zakon4 budu6i da nije prisutan
odgovarajuii ministar koji bi o njemu govorio.

Ali Sadrijaje rekao daje od strane Vlade ovlaS6en da govori o ciljevima i opravdanosti ovog Nacrta
zakona kojije na dnermom redu.

Predsedavaju6ije rekao da treba po5tovati miSljenje Parlamentame grupe PDK-a.

Bujar Dugoli je rekao da je postala losa praksa da se, kada se raanatraju zakoni u skupitini, ili se
raspravlja o problemima odgovarajudih ministarstva, desava da na plenamim sednicama ne
prisustvuju odgovaraju6i ministri. Tako se desilo i ranije, kada se raspravljalo o Strajku prosvetnih
radnika u Skupstini, a to se i danas dogadja. Stoga, naglasio je Dugoli u ime parlamentame grupe
AAK-a , Vlada i ministri trcba da budu ozbiljniji i odgovorniji prema Skup5tini.
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DZezair Murati, bio je mi5ljenja da treba podrZati predlog-Parlamentame gnipe PDK-a, da se ne
ruzmatta Nacrt zakona koji je predvidjen za danas, ali moZe se raspravljati o Strajku prosvehrih
mdnika.

Predsedavajuii je naglasio ta treba formirati Komisiju za medije

Nakon prebrojavanja glasov4 rezultat je sledeii:

Za ...................... 84 glasova,

Protiv ...........-,-.....-. nijedan glas, i

UzAri:anth nijedan glas.

zatraZio od poslanika da se izjasne.

Predsedavaju6i je zatraZio od parlamentamih grupa da predlaZu svoje predstavnike za ovu Komisiju,
i da Sto pre podinju sa radom. Predsedavaju6i je rekao da pitanje Strajka prosvetnih radnika ne
moZemo postaviti bez prisustua predstavnika Ministarstva za obrazovanje, nauku i tehtologiju, ali u
ime Skup5tine moLemo zanzeti sledeii stav: kaj je uvrede digniteta prosvetnih radnika, koji su se u
najveioj meri nosili teretom druStva od i968., 1981. i 1990. godine. Vlada mora da se obavezuje da
do 1. novembra imalazi re5enje za pove6anje plata prosvetnim radnicima, a da oni prekidaju sa
Strajkom i dajol od sutra podnu sa radom.

DZavit Haliti je bio miSljenja da Skupstina heba da donese jedan zakon, kojim bi se zabranilo
poslanicima ove Skupstine da mogu vi5e od 30 o/o mdnog wemena raditi na nekom drugom poslu.
On je to obrazloZio sa ciljem pove6anja efikasnosti i kvaliteta rada u Skup5tini.

Rada Trajkovii je rekla da ne moZemo razgovarati o tome koliko pove6ati plate nastavnicim4 nego
treba formirati jednu radnu grupu od Vlade i Ministarstva obrazovanja i videti realne moguinosti
njihovog pove6anja.

Bujar Dugoli je rekao da nastarmicima nije stalo do lepih i slatkih redi, koje se duju na ovoj sednici,
nego njiima je stalo do konkretne podrlke, zato je predloZio da Skup5tina podrZi njihove zahteye i
da ovla56uje Ministarstvo za privredu i finansije i Ministarstvo za olxazovanje, ruoku i t"hrologi.lu
da sadine konketan program za resavanje ovog pitanja.

Predsedavaju6i je rekao da za realizaciju ove odluke treba formirati jednu komisiju od predstavnika
SkupStinske Komisije za brdi.et i za obrazottanje da bi zajedno sa Ministarstvom za ibrazovanle i
vladom tu odiuku finalizirali. Plate prosvetnih radnika treba da budu pove6ane do l. novembra.

Arsim Bajrami je bio mi5ljenja da SkupStina, u nadelu, treba podizati zahteve prosvetnih radnika,
dok 6e se Vlada obavezali da iznalazi relenje.

Predsedavaju6i, podrzavaju6i i diskusije ostalih poslanika, rekao je da Skupstina Kosova podrZava
zahteve prosvetnih radnika i traZi od vlade da, do 1. novembra zoo2- godine, izlazi sa konkretnim
programom za povedanje plata prosvetnih radnika.
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Predsedavaju6i je stavio na glasanje ovaj predlog i rezultat glasanjaje sledeii:

Za ........................74 glasova,

Protiv .................. nijedan glas, i

Uzfuianih 17 glasova.

Sednicaje zavrSena u I1,25 dasova.

Sekrctar Skupstine,

Ali sadriu, Ministar za privredu i finansije, je rekao da ne stoji ocena da vlada Kosova nije udinila
napore da se imalazi reienje za probleme obrazovanja. Kontaktirali smo sa Svetskom bankom,
Medjunarodnim monetamim fondom, USAID-om i dr. i da vlada isaaiuje dopunske izvore radi
re5avanja ovog problema. Problem za sebe predstavlja dinjenicq nastavio je on, da u obrazovnom
sistemu Kosova ima preko 2000 nastavnika kao viSak, i daje to teret za Kosovski budZet.

Ramu5 Haradinaj je bio mi5ljenja da Vlada Kosova u budu6e treba vi5e da se konsultuje i zap;ait
pomoi od Skup5tine Kosova.

Predsednik Skup5tine,

Akademik NedZat Daci
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